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ZÁŘÍ 2019

Do školních lavic zasedlo 515 žáků ve 23 
třídách, 11 dě� v přípravné třídě a 102 dě�     

v pě� třídách v mateřské škole Sluníčko. 

Přejeme všem pohodový školní rok

Ve dvou prvních třídách zahájilo na Bílé 
škole za přítomnos� starosty města pana 
Pavla Urxe, ředitele školy Mgr. Jakuba 
Zeleného, rodičů a prarodičů dě� svou 
povinnou školní docházku 49 prvňáků pod 
vedením třídních učitelek Mgr.  Jitky 
Janouškové (1. A) a Mgr. Mar�ny Rejmanové 
(1. B). Spolu s nimi zasedly poprvé do školních 
lavic také dě� v jedné přípravné třídě, ve které 
s nimi bude pracovat Radka Bartošová. V pondělí 2. září 2019 byl zahájen nový 

školní rok. 

Prázdniny ve škole znamenají sice prázdné 
třídy bez dě� a žáků a jejich učitelů, ale pro 
vedení školy a ostatní zaměstnance je to 
prostor pro každoroční údržbu a opravy.          
O letošních prázdninách probíhalo každoroční 
malování tříd, proběhla oprava podlah            
v některých třídách, nové osvětlení dostaly 
chodby na Bílé škole, třídy byly dovybaveny 
novými lavicemi a dalším nábytkem a učitelé 
připravili třídy.

                                            Mgr. M. Šmídová

Zahájení nového školního roku
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Od posledního červnového dne běžel čas 
raketovou rychlos� a je tu začátek školního 
roku 2019/2020.

Tě š í  m ě  z á j e m  s t rá v n í k ů  o  n a š e 
poskytované služby. Stravujeme necelých 300 
žáků zdejší školy, zaměstnance základní školy 
a CDM Benešov n.Pl., důchodce a občany 
nejen z Benešova, zaměstnance firmy Benvig 
Heat Transfer s.r.o. Benešov n. Pl. a AUTO IN. 
s.r.o. v Děčíně.

                         Irena Iva Lacinová Kolářová

Mezi naše nejmenší strávníky patří dě�čky 
z MŠ Malá Veleň, Lesní školka Vážka v Srbské 
Kamenici, MC Rákosníček a MŠ v Rákosí            
v Děčíně a teď nově od září MŠ a ZŠ Svět a MŠ 
Montessory též z Děčína. 

A teď opět něco málo povinnos� . . . každý 
strávník má povinnost vyplnit přihlášku          
ke stravování, která je platná vždy na daný 
školní rok. Je k dispozici na našich webových 

stránkách školní jídelny. Zde jí můžete vyplnit 
a poslat e-mailem. Pokud pla�te bankovním 
převodem, a posíláte přihlášku, dopište 
datum, od kdy se Vaše dítko bude stravovat      
a jak nastavit šablonu. Děkuji za skvělou 
spolupráci. Ostatní mají možnost vyplnit 
přihlášku a zapla�t stravné v jídelně. Pla� se 
platební kartou nebo hotově. Těším se na 
rodiče, co vedou do školy prvňáčky. Uvidíme 
se v jídelně při předání přihlášky a vyzvednu� 
čipu s přihlašovacími údaji k přístupu              
ke stravovacímu účtu internetovou cestou. 
Prosím, čtěte pozorně základní pokyny ke 
stravování. V případě dotazů jsem Vám            
k dispozici  na uvedených kontaktech                
v základních pokynech.

B ě h e m  p rá zd n i n  n e j e n  ku c h a ř k y 
odpočívaly a nabíraly síly, aby zvládly 
n a s t á v a j í c í  m ě s í c e  p l n é  n á r o č n é                        
a zodpovědné práce. V té době, pan Fran�šek 
Hlavatý vyměnil v jídelně staré, odřené lino,   
za luxusní podlahu a v chodbě položil nový 
koberec. Odvedl profesionální práci, za kterou 
mu  patř í  ve lké  poděkování  a  vře lé 
doporučení. Kuchyně, jako každý rok, dostala 
od pana Jana Koubka sněhobílý nádech. 
Děkuji, pane Koubku. Mé poděkování patří 
všem zaměstnancům jídelny, kteří po návratu 
z dovolené, uvedli jídelnu do provozu 
schopného stavu. 

Jsem tu pro vás již dvacet let a děkuji za Vaši 
přízeň.

                             ředitelka školní jídelny

Začátek školního roku ve školní jídelně

Ze zásahů JSHD

V neděli 7.7. vyjela jednotka k dopravní 
nehodě v ulici Děčínská, střetl se zde osobní 
automobil s motocyklem. 

Technická pomoc byla potřeba také 18.7., kdy 
se likvidoval ob�žný hmyz v ulici Kostelní               
a 28.7. a 8.8. v areálu koupaliště v Benešově n. Pl.

Za prázdninové měsíce červenec-srpen 
zasahovali hasiči v Benešově nad Ploučnicí            
a okolí jako technická pomoc ve čtyřech 
případech při odstranění stromu. 

Dne 10.7. a 11.7. vyjíždí jednotka na požár lesa 
a 27.7. na požár trávy do Fran�škova n. Pl. 
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Milí Benešováci,

Také konečně začaly práce na úpravě 
náměs� pro otáčení autobusů, což jistě 

ocení především obyvatelé ulic Palackého, 
Čs. Armády a Krátké. Tímto prosím                
o trpělivost a opatrnost při pohybu               
v prostorách náměs�.

Vybrán byl zhotovitel na opravu ulice 
Novina, která se ještě letos dočká nového 
povrchu. Ten by si jistě zasloužila celá řada 
jiných komunikací ve městě, bohužel však 
rozpočet města není bezedný.

Prázdniny utekly jako voda           
a  zača l  nový  ško ln í  rok . 

Druhého září jsme přivítali 
nové prvňáčky ve školních 
lavicích, kteří se jistě těší     
na spoustu nového, co se     
v naší škole naučí. Přejeme 
n e j e n  j i m ,  a l e  v š e m 

školákům,  nechť  s i  j im            
v novém školním roce daří.

Ve městě se však pracovalo i během léta    
a dočkali jsme se nového chodníku kolem 
městského úřadu, opravena byla opěrná 
zeď na Sokolském vrchu. Práce také finišují   
v přízemních prostorách radnice pro novou 
lékárnu, které budeme již brzy předávat 
novému provozovateli. Věříme, že nezbytná 
povolení a souhlasy budou vyřízeny v co 
nejkratší době a bude zde opět služba 
lékárny v plném rozsahu.

Nový chodník okolo MÚ

Úprava náměs�

Objekt budoucí lékárny

Opravená opěrná zeď na Sokolském vrchu
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   Pavel Urx, starosta
Přeji všem krásné babí léto...

...pokračování ze str. 3.
Rovněž letní kino se dočkalo několika 

vylepšení. Před sezónou dostalo nové 
promítací plátno, byla postavena nová 
promítací kabina, bylo nutné opravit 
kanalizaci, která byla za několik desítek let 
prak�cky nefunkční. V současné době 
probíhají práce na povrchu před pódiem. 

Z dalších kulturních akcí je třeba zmínit 
program „Živá zahrada“, v rámci kterého 
proběhly celkem tři koncerty v zámeckém 
parku, kde byla velmi příjemná atmosféra. 
Jsem rád, že v tomto ohledu začala výborně 

fungovat spolupráce             s vedením 
Státního zámku, kterému za toto děkuji. 
Poděkování rovněž zaslouží všichni, kdo se 
podíleli na přípravě a realizaci těchto 
koncertů. Další akce proběhly na koupališ� 
nebo na zámku samotném. Bylo tedy 
opravdu z čeho vybírat.

V novém kabátě jsme také představili 
webové stránky města. Na jejich obsahu      
a vylepšení stále pracujeme, tak pokud 
postrádáte nějakou informaci nebo funkci, 
sdělte nám to, budeme se snažit o nápravu.

Letním kinem bych navázal na kulturní 
program v době prázdnin. Návštěvnost 
promítání byla nad očekávání veliká. 
Celková návštěva dosáhla k číslu 655 diváků. 
Promítalo se celkem čtyřikrát a rekordní 
návštěva přišla na film Ženy v běhu – 366 
diváků! Děkujeme všem návštěvníkům       
za přízeň. 

Nová promítací kabina v letním kině

Povrch v letním kině

Skupina Květy hrála v zámecké zahradě nejen 
k poslechu, ale i k tanci.

Náhled nových webových stránek města
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Z historie našeho města
Druhá světová válka a její konec pohledem školačky Inge

V roce 1941 byl můj otec odveden do 
Werhmachtu.  Jednou mohl  opus�t 
posádku a přivezl mi pěkný modrý deštník    

O prázdninách jsme mohli navš�vit naši 
babičku a tety v Sasku bez toho, aniž 
bychom museli žádat o pas. To bylo dobré. 
Tehdy jsem se i s ostatními dětmi poprvé 
sama dostala až do Ahlbecku k Baltskému 
moři. Bylo to pro nás přirozené, stejně jako 
mnoho dalších jiných a nových věcí. Poté se 
již přiblížil podzim 1939 a začátek druhé 
světové války. My dě� jsme tomu zpočátku 
nevěnovaly příliš velkou pozornost. Ovšem 
najednou tu byly potravinové lístky na 
chleba, máslo, mléko i maso. Nakupování se 
stalo složitějším, ale i tak jsme nijak netrpěli. 

C e l k o v ě  s e  t o h o  p r o  n á s  d ě �                        
s vypuknu�m války příliš nezměnilo. 
A l e s p o ň  z p o č á t k u .  V  r o c e  1 9 3 8 
vpochodovali němeč� vojáci do Benešova a 
stvrdili tak připojení Sudet k Německu. Lezli 
jsme tenkrát po obrněných autech, 
projížděli se na nich a jedli guláš z vojenské 
kuchyně. Poté co se vojáci stáhli, vrá�l se 
každodenní život do původních kolejí. 
Namísto „Kde domov můj“ jsme teď           
ve škole zpívali německou píseň. Přestaly     
se vyučovat české předměty, ale jinak bylo 
vše jako dříve. 

Když někdo ze sourozenců vyrostl z šatů, 

ušila maminka z těchto starých nové,     
nebo využila přídělového lístku na oblečení, 
kde se jí strhl jeden bod. Boty bylo možné si 
pořídit na odběrný lístek, stejně jako dřevo 
nebo uhlí na zimu. 

Cesta do školy z Benešova do Děčína byla 
postupně jiná. Najednou chyběli větší 
chlapci. Poté jsme zjis�li, že byli odvedeni 
do Wehrmachtu. Wehrmachtu jsme 
věnovali poslední a vlastně jediný pár 
našich lyží. Možná proto jsem se nikdy 
nenaučila lyžovat. Po večerech jsme doma 
pletli ponožky a nátepníky pro německé 
vojáky v předních liniích. Stále jsme běžně 
navštěvovali kino. Změnou tenkrát bylo 
promítání boje našich vojáků před každým 
filmem. 

Když jeden z našich starších spolužáků 
Arnold Samper padl na frontě, pocí�la jsem 
poprvé krutost války…prolila jsem pro něj 
tehdy mnoho slz. Bohužel. Stále častěji jsme 
slýchávali o našich kamarádech - „ten také 
padl“. Celou tu dobu jsme báli o našeho 
otce.
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Inge Klotz rozená Pleschke (čp. 331;)

z Francie. Poté byl odvelen na východní 
frontu a dlouho jsme se neviděli. 

V té době chodívala ráno i večer dlouhá 
„procesí“ dělníků a zajatců z cizích zemí 
ubytovaných v lágrech u Grohmannovy 
továrny (Benar 02) kolem našeho domu 
(Českolipská 331) – jejich cílem byl 
Friedrichsthal, tedy Bedřichov (Benar 04), 
původně čtvrtá přádelna Friedricha 
Ma�ausche, v tu dobu taktéž přeměněná 
na pobočku firmy AEG. Zaja� Francouzi, 
Angličané nebo Kypřané měli ve zvyku se po 
cestě „na tajno“ zastavit u mé přítelkyně 
Gertrudy Kaiserové a tam se třeba trochu 
napít. My s děvčaty jsme se snažily i přes 
zákaz s těmito zajatci mluvit anglicky. 
Jednou jsem v nádražní ulici našla zcela 
osamoceného malého chlapce…byl to 
německý uprchlík z východu. Celý den jsem 

strávila hledáním jeho rodičů, dokud jsem je 
nenašla v provizorním táboře u měšťanské 
školy…byli opravdu nadšeni, že mají své 
milované děťátko zpátky…konec války se 
blížil.

Doma jsme v té době ubytovali volyňské 
Němce a Slezany, kteří utekli před Rusy. Na 
půdě žili také dva dělníci z AEG a jeden 
Berlíňan. Navíc u nás doma bydlela jedna 
mladá Rusínka jménem Gala, která byla 
zachráněna mým otcem na frontě a poslána 
k nám. Pak už si vzpomínám na období 
těsně před skončením války. Z lidí, kteří 
bydleli v našem domě, jsem už nikdy nikoho 
nepotkala. Večery byly temné, protože 
nefungovalo pouliční osvětlení a také bylo 
nakázáno v domech či bytech nesví�t.       
13. února jsme slyšeli hrozivé výbuchy          
a dokonce se nám zdálo, že na obloze 
vidíme oheň. Byla to noc, kdy byly zničeny 
Drážďany a zemřelo pravděpodobně          
až 25000 lidí. Také v Děčíně padaly                 
v posledních dnech války bomby... 8. května 
válka skončila a my jsme po měsíci byli 
vyhnáni z domova.

Doma zůstávalo vše při starém. Maminka 
pracovala pro AEG (v roce 1943 v prostorách 
dnešního podniku Interkov), kde dělala 
něco s dráty a domácími spotřebiči. Poté se 
můj otec zranil,  několik měsíců byl               
na zdravotní dovolené a znovu byl poslán   
na východní frontu, do Ruska. Naposledy 
nás navš�vil z počátku roku 1944 (naše další 
shledání se událo až v roce 1953, jelikož byl 
otec devět let v ruském zaje�). 

                   facebook.com/historiebnpl
            Vladimír Šefl, historiebnpl.cz, 2019
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Luš�li jste v červenci 2019 dobře? V Sokolovské ulici čp. 117 býval kdysi hos�nec 
U Modré hvězdy. Krom toho, zde sídlilo též povoznictví s prodejem uhlí. Jeho 
majitelem byl Karel Preiss. Bohužel roku 1911 se pan Preiss zabil po pádu ze 
žebříku, když ho při trhání hrušek bodla vosa a on se leknu�m zří�l k zemi. Ještě 
před uhlím byla na tomto místě barvírna a předkové uhlíře Preisse byli barvíři. 
Proto se tomuto uhlíři široko daleko neřeklo jinak, než „barevnej Karel“.

V tomto čísle Benešovských novin se podíváme do nejbližšího okolí Benešova 
nad Ploučnicí. Jedním z častých turis�ckých cílů v blízkos� našeho města je 
zřícenina hradu Ostrý, dříve Šarfenštejn. První písemná informace o existenci 
hradu Ostrý je v lis�ně datované k 4. březnu 1268 a to v predikátu… (viz tajenka).

Křížovka

V neděli 12. května zavítali benešovš� 
senioři do Heidenau na tradiční městské 
slavnos� "Stad�est". O celodenní program se 
postarali jejich kolegové z Klubu seniorů           
z Heidenau.

Ve čtvrtek 30. května se uskutečnil společný 
výlet benešovských seniorů a jejich přátel z 
Heidenau. Cílem byl zámek Sychrov, který se 
nachází  v  Českém ráji .  Po  prohlídce 

novogo�ckého zámku  byl pro všechny 
připraven oběd v nedaleké restauraci.  Krásné 
počasí vybízelo k procházce rozsáhlým 
zámeckým parkem,  na jehož konci všechny 
zlákala cukrárna v prostorách Oranžérie.

Poděkování  patří  Rudolfu  Čechovi               
za zajištění organizace celého zájezdu, který si 
všichni krásně užili.

Ve čtvrtek 15. 8. se konalo seniorské 
sportovní odpoledne, kterého se zúčastnilo 
přes 40 seniorů. 

Přestože počasí nepřálo, s�hl se odplavat 
závod, jehož vítězem v mužské kategorii se stal 
Fran�šek Zeman a vítězkou v ženské kategorii 
paní Elvira Hohlfeld. Další čás� programu bylo 
cvičení aqua zumby pod vedením Petry 
Tojmarové. 

Poté se všichni odebrali do klubu seniorů, 
kde byl náhradním programem turnaj                
v šipkách.

Všem moc děkujeme za bezva náladu           

a velké poděkování patří také Rudovi Čechovi 
za pomoc při organizování tohoto soutěžního 
dne.

Akce byly spolufinancovány z projektu EEL 
„Města bez hranic“, pod registračním č. EEL-
0554-CZ-14.02.2019.

Ak�vity Klubu seniorů dotované z projektu Euroregionu Elbe/labe 
„Města bez hranic“
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No, a tak jsme se ani nenadáli a přišly 
přípravy na další školní rok. Snažili jsme se 
opět sestavit co nejširší nabídku zájmových 
kroužků tak, aby si každé dítě mohlo vybrat. 
Věříme, že se nám to povedlo a už se těšíme 
na jejich zahájení.

Toto období je velmi náročné na přípravy 
i samotné realizace a my �mto děkujeme 
všem našim vedoucím a prak�kantům,     
bez kterých by nebylo možné tyto programy 
vůbec uskutečnit. 

Ani jsme se nenadáli a najednou tu byl 
konec školního roku a s ním konečně 
začátek prázdnin. 

My jsme se nejdříve s dětmi rozloučili      
na samostatných akcích a nakonec jsme 
opět připravili velký program do letního 
kina v rámci Slunovratu. Zde vystoupilo 
m n o h o  n a š i c h  fo r m a c í  a  k ro u ž k ů                  
a samozřejmě nemohly chybět ani skupiny 
oldies, které svým vystoupením rozesmály 
zaplněné hlediště.

Po pár dnech volna nám začalo období 
příměstských a pobytových táborů, které 
nás provázelo opravdu celé léto.  A tak přes 
200 dě� s námi prožilo plno zábavy                
a nezapomenutelných zážitků. 

Přejeme všem dětem úspěšný školní rok 
a těšíme se na všechny zase u nás.

Letní prázdniny byly také obdobím 
rekonstrukce našich prostor. Některé akce 
ještě budou probíhat i během září, aby          
od října, kdy nám začíná většina zájmových 

útvarů, bylo vše připraveno.

Léto v Centru dě� a mládeže
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více informací získáte webových stránkách krajského úřadu:

nebo osobně na Městském úřadě v Benešově n. Pl.
str. 13
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Na výtvarku, protože tam vyrábíme.

Co děláš ve volném čase? 

Jedla jsem bonbóny. A měli jsme u sebe 
kamarádku Vanessku.

Na který předmět se nejvíce těšíš?

Co budeš dělat o přestávce? 

Jak jste oslavili první školní den?

Alička Šeflová - 1.B

Vrá�la by ses do mateřské školky?

Kdo bude psát domácí úkoly – maminka nebo 
ta�nek? 

Líbí se � nová paní učitelka?

Budeš chodit na obědy do školní jídelny? 

Měly by to být omalovánky. Nebo nasadit 
ta�nkovi brejle.

Jak ses těšila do školy ? Museli � rodiče něco 
slíbit za to, že půjdeš do školy ? 

Ano. Je dobrá, hodná...a máme už i ma�ku.

Já si hraju tak, tam kde se učíme, tam je 
takovej dobrej míček a já si ho vždycky vezmu 

a já na něm skákám.

Hodně. Nevím jestli mi rodiče něco slíbili.

Já. Možná si budeme pomáhat.
Jaké bys chtěla domácí úkoly?

Sem u nějaký kamarádky, nebo doma si hraju, 
nebo koukám na televizi..a pískám.

Nevím, obojí, jeden den bych chodila do školky 
a druhý do školy.

Jo, jsou tam dobrý.

My jsme dva prvňáčky vyzpovídali a tady máte jejich odpovědi.
Měsíc září je začátkem školního roku. Škola přivítala i nové tváře v první třídě. 

Hodně jsem se těšil. Ale slíbili mi marcipán a 
pokémony.

Kdo bude psát domácí úkoly – maminka nebo 
ta�nek? 

Jaké by si chtěl domácí úkoly?
Hlavně z matema�ky

Na který předmět se nejvíce těšíš?
Já nevím co je to předmět. 

,,To je třeba matema�ka, přírodopis“

Maminka bude psát domácí úkoly a budu jí 
pomáhat.

Jo aha, tak na výtvarku.
Vrá�l by ses do mateřské školky?

Ne, chci být radši ve škole.

Budeš chodit na obědy do školní jídelny? 

Co budeš dělat o přestávce? 

Jak jste oslavili první školní den? 

Hodně, je hrozně hodná.

S družinou.

Přišla babička s dědou a šli jsme do cukrárny, 
koupili jsme si makrónky, perníčky a marcipán 
a pak jsme šli na procházku chytat pokémony. 

A chy�l jsem Clefable.

Líbí se � nová paní učitelka?

Honit se a hrát bitvy s pokémonama.

Matěj Doležal, 1.A
Co děláš ve volném čase? 

Chodím na fotbal a hraju si s legem a 
pokémonama.

Jak ses těšil do školy ? Museli � rodiče něco 
slíbit za to, že půjdeš do školy? 

Rozhovor s prvňáčky...
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Letos proběhl již 5. ročník Country                 
v plavkách v příjemném prostředí termálního 
koupaliště. Během odpoledne se prostřídaly 
živé kapely, mezi kterými byla například 
kapela U-Style, Vomiště nebo Kliďánko.  

Novinkou tento rok byla přehlídka 
dobových koupacích úborů z třicátých let 
minulého stole� nebo taneční vystoupení  
včetně stepu.

 Děkujeme všem divákům, kteří se 
nenechali odradit počátečním deštěm a přišli 
si užít program. Akci pořádali Služby města 
společně s Petrem Bříškem, který zajis�l 
hudební část programu. 

Country v plavkách

V rámci Živé zahrady se konaly tři 
koncerty. Zazpívat přijela Beata Bocek          
a Huso, kapela Šarivary nebo Květy. Před 
každým koncertem byl prostor pro Open 
Mic, kde mohli vystoupit začínající či 
pokročilejší umělci. Prvním účastníkem byl 
Mar�n Dočekal, který program zpestřil hrou 
didgeridoo.  Dalšími účinkujícími byli 
Marcel Deli a Radek Kolínský. Koncerty        
v zámecké zahradě hodno�me jako 
úspěšné. Poděkování za organizaci patří: 
Evě Pilnaj Žižkovské za dramaturgické 
sestavení programu, službám města           
za technické zajištění, Státnímu zámku 

Benešov nad Ploučnicí za poskytnu� 
prostoru a také fotografovi Honzovi Walda 
Valíkovi. 

Technické zaj ištění  a  vystoupení 
německých hudebníků bylo podpořeno 
Euroregionem Elbe/Labe  z projektu  
„Města bez hranic“, pod registračním č. EEL-
0554-CZ-14.02.2019

Dále děkujeme Všem divákům za to,        
že přišli a užili si s námi příjemnou 
atmosféru. Těšíme se na vás opět v příš�m 
roce na dalších letních akcích.

Koncerty v zámecké zahradě - Zámecké léto 
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Pokud se ve vašem městě či okolí 
organizovaný úklid ještě nepořádá, zapojte 
vlastní inicia�vu a veřejný úklid sami 
zorganizujte. Nebo pokud jste spíše 
sólista/ka, vydejte se sbírat na vlastní pěst. 
Nezapomeňte, že každý sebraný kousek 
odpadu se počítá!

Zapojit se do celosvětového úklidu            
a přidat tak ruku k dílu nevyžaduje žádné 
velké přípravy – stačí jen přijít a pomoci. 

Koukněte na mapu úklidů a přidejte            
se k akci ve vašem okolí.  

Již za měsíc proběhne hlavní podzimní 
termín dobrovolnických úklidových akcí, 
tentokrát opět u příležitos� celosvětové 
akce World cleanup day. 

Na základě loňského úspěchu celo-
světového úklidového dne se organizátoři   
z estonského Let's do it rozhodli založit 
tradici těchto akcí, přičemž letošní termín 
připadl na 21. září. 

Oznámili to organizátoři akce Ukliďme 
svět, ukliďme Česko z Českého svazu 
ochránců přírody a spolku Ukliďme Česko, 
kteří vyzývají veřejnost k ak�vnímu zapojení 
do úklidu. 

Za organizátory – www.UklidmeCesko.cz:
Radek Janoušek – 777 176 675, spolek 

Ukliďme Česko
Kateřina Landová – 773 198 015, Český 

svaz ochránců přírody

 (www.UklidmeCesko.cz/map/) 

                                             Stráž přírody

Zejména v poslední době se v národním 
parku České Švýcarsko, v CHKO Labské 
pískovce, v CHKO České středohoří i jinde     
v chráněných územích České republiky silně 
rozmohla nová „móda“, a to stavění 
kamenných mužíků, neboli kamenných 
mohyl, které jsou známy zejména z Korsiky 
či Himalájí. Za �mto účelem jsou ale ničeny 
přirozené úkryty živočichů a dokonce 
rozebíráním jsou ničeny turis�cké cesty. 
Mnohé stavby jsou nebezpečné zvěři           
a na některých místech i  turistům,          
kteř í  mohou být  zasaženi  kameny                 
z rozpadlých mohyl, padajícími ze svahu. 
Jedná se tedy nejen o porušování zákona     
č. 114/1992 Sb., o ochraně přírody a krajiny 
v platném znění, za což stavitelům mohou 
strážci přírody na místě udělit „příkaz          
na místě“, který může vyšplhat až do výše 
10.000,- Kč, nebo ve správním řízení může 

být toto „ocenění“ díla i podstatně vyšší,   
ale v některých případech jde také                 
o ohrožení zdraví či dokonce života. Proto se 
na vás obracíme s žádos� o ohleduplnost    
př i  návštěvách  chráněných  území                   
a o nepoškozování přírody. Pokud někdo 
n u t n ě  p o t ře b u j e  k  sv é m u  ž i v o t u 
kamenného mužíka, nechť si jej postaví       
na své zahradě nebo doma.

Kamenné mohyly

Ukliďme Česko
dobrovolníci na podzim opět uklidí Česko i celý svět
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září
pondělí - neděle:  14:00 - 18:30
VSTUPNÉ

Dospělí.................50,-

Důchodci..............20,-

Dě� (6-18 let).......25,-

Dě� (do 6 let)......zdarma
Invalidé po předložení průkazu ZTP, ZTP/P.....zdarma

Koupání v poslední hodině provozu: dospělí 25 Kč, důchodci a dě� 10 Kč.

V případě nepříznivého počasí info o otevírací době na:
www.sluzbybenesov.cz www.benesovnpl.cz a 

Termální koupaliště
Benešov nad Ploučnicí

provozní doba 
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Prodej 17. 9. a 24. 10. 20019
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Vážení a milí přátelé, zdravím vás na konci 
prázdnin od benešovského kostela.

Na neděli 8. září připadá svátek Narození 
Panny Marie, což je benešovská pouť. 
Bohoslužbu v 8.30 doprovází děčínský sbor 
pod vedením pana Víta Kofroně.

Kontakty na nového duchovního správce 
kostela jsou: mobil 605 480 140 a e-mail 
farnost.benesov@dltm.cz. Osobně je možné 
setkat se nejlépe po bohoslužbách v pátek asi 
v 18 hodin a v neděli asi v 9.30 hodin. V září 

opět začne vyučování náboženství pro dě� 
školního věku.

Musím se s vámi �mto příspěvkem 
rozloučit, protože jsem byl začátkem srpna      
s platnos� od 1. září „převelen“ na nové místo 
v Praze u sv. Ignáce, odkud do Benešova 
přichází pan Jiří Kovář. 

Budu na vás v dobrém vzpomínat a na vás    
a na vaše blízké pamatovat.

Fran�šek Hylmar, do 31. srpna 2019 
duchovní správce benešovské farnos�

Z benešovské farnos�

Vzpomínky

manželé Horňákovi. 

který by s námi 
syn Pavel s rodinou  

Rodina Perníčkova,

V září to bude již 5 let, 

a ostatní příbuzní a známí
dne 23. září oslavil své 80. 

narozeniny.

co nás opus�li 

Dcera Marie s rodinou, 
Stále vzpomínáme.

Čas hojí rány, čas slzy usuší, klid 
a lásku vnese do duší, abychom 

mohli vzpomenout na pana 
Miroslava Michálka, 

S velkou láskou vzpomínají: 
Manželka Jarmila,

Rodina Michálkova,
Rodina Duchoňova
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Na základě dotazů k průjezdu nákladních 
vozidel v nočních hodinách na trase mezi 
Děčínem a Českou Lípou bychom chtěli vysvětlit, 
co znamená dopravní značka Zákaz vjezdu 
nákladních vozidel ,,B4" doplněna dodatkovou 
tabulkou Tranzit ,,E14"?

Samotná  dopravní 
značka  Zákaz  v jezdu 
nákladních vozidel ,,B4" 
doplněna o vyznačený 
údaj 12T zakazuje vjezd 
vozidlům o celkové váze 
větší než 12 tun. 

Pokud je  dopravní 
značka ,,B4" doplněna 
dodatkovou tabulkou 
Tranzit ,,E14", potom tato 

tabulka omezuje platnost značky na nákladní 
vozidla, pro něž uži� takto označeného úseku 
není nezbytné pro dosažení místa nakládky, 
vykládky, údržby, nebo opravy vozidla, sídla 
provozovny nebo obvyklého bydliště dopravce 
či řidiče. 

Bylo zkontrolováno 493 nákladních vozidel, 
která projížděla směrem na Českou Lípu nebo 
Děčín. Z tohoto počtu nákladních vozidel 
oprávněně 416 a 77 neoprávněně, kdy nejvíce 
nákladních vozidel projelo mezi 03:00 - 06:00 
hodinou ranní. 

Sta�s�ka z kontrol v roce 2018
Městská policie Benešov nad Ploučnicí 

provedla v průběhu roku 2018 celkem 29 
kontrol zaměřených na dodržování zákazu 
vjezdu nákladních vozidel.

Informace Městské policie Benešov n. Pl.

12t
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